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Z Á P I S 

ze zasedání sportovního odboru LRU-muška Rady ČRS, 

konaného dne 17. 2. 2024 

 

Přítomni: Jiří Pejchar (předseda odboru), Lukáš Jahn (zástup za J. Adama, ÚSSMS), Zdeněk Glaesner 

(ÚSMP), Pavel Rákosník (SÚS), Antonín Pešek (MRS), RNDr. Milan Hladík (JčÚS), Ing. Martin Musil 

(státní trenér juniorů), Václav Pešek (SčÚS), Jiří Pech ml. (ZčÚS), Ivan Vančura (st. trenér seniorů), 

RNDr. Karel Křivanec (čestný člen odboru), Jaromír Šram, st, trenér žen, Ivan Bílý, garant sportovní 

činnosti ČRS 

Oddělení sportu, mládeže a mezinárodní činnosti: Jitka Chybová 

Omluven: Ing. Petr Staněk (VčÚS), Jaroslav Adam (místopředseda, ÚSSMS), 

 

P r o g r a m:    

  

11..  Zahájení, kontrola zápisu z minulého jednání  

22..  Rozpočet 2024  

33..  Závodní a soutěžní řád 2024  

44..  Potvrzení termínového kalendáře 2024  

5. Ligové soutěže, soupisky týmů-schválení   

6. Příprava mezinárodních akcí 2024, reprezentace 2024 

7. Diskuze, různé, závěr  

 

l.  Zahájení, kontrola zápisu z minulého jednání. 

J. Pejchar přivítal členy odboru, přednesl program zasedání a proběhla rekapitulace zápisu 

z jarního zasedání. 

2.  Rozpočet 2024 

J. Pejchar prezentoval rozpočet na domácí činnost. Rozpočty na mezinárodní činnost: ME 449 000,- 

Kč, MS 492 500,-Kč, MS juniorů 85 000,-Kč, MS žen 85 000,-Kč, MS masters 85 000,-Kč. Na 

mezinárodní činnost má SO LRU muška pro rok 2024 přiděleno 1 076 500,-Kč, případný rozdíl bude 

uhrazen z fondu sportovní činnosti 
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3. Závodní a soutěžní řád 2024 

(Pozn. Všechny návrhy a protinávrhy jsou přílohou tohoto zápisu) 

1) I. Vančura a J. Pejchar představili návrh na snížení počtu bodovaných nejlepších závodů z 10 na 

8, kde budou započítány maximálně 4 jezerní závody. K návrhu proběhla diskuze a zástupce MRS 

A. Pešek upozornil v souvislosti s návrhem na  snížení počtu započítaných závodů do žebříčku na 

situaci z let započítání 7 závodů, kdy se některé pohárové závody především na konci sezóny rušily, 

a to především z důvodu nezájmu závodníků z vyšších pozic žebříčku, kteří již v tu dobu měli 

dostatek bodů a významně snížili počty závodníků potřebných pro zachování atraktivní bodové 

bonity a závody tak postrádaly smysl i pro závodníky z nižších pozic žebříčku. Také upozornil 

v souvislosti s návrhem na snížení počtu započítaných závodů do žebříčku na situaci z let započítání 

7 závodů na nedosažitelnost umístění závodníků v TOP 10, kteří absolvují nižší soutěž než 1.liga 

z důvodu vysoké bodové bonity čtyř závodů 1.ligy a nerovnováhy k ostatním dostupným závodům 

nižší bodové bonity a také na izolaci malého okruhu reprezentantů. To bude mít významný vliv na 

složení reprezentačních týmů pro MS, ME, MS-masters.  Závody s bodovou bonitou 25bodů a 

méně se opět stanou pro celou řadu závodníků nezajímavé a toto povede ke snížení zájmu o 

závodní muškaření. 

Protinávrh A. Peška na zachování současného stavu. Hlasování o protinávrhu: PRO 1, PROTI 7, 

ZDRŽEL SE 0 – protinávrh nebyl přijat. 

Protinávrh P. Staňka na zachování stávajícího systému s 10 závody a k tomu přidat paralelní 

nominační žebříček, kde by figurovalo jen prvních 40 závodníků. Hlasování o protinávrhu: PRO 1, 

PROTI 7, ZDRŽEL SE 0 – protinávrh nebyl přijat. 

Z diskuze dále vyvstala otázka zařazení bodu programu na snížení bodování mezinárodních závodů 

(MS seniorů, ME) o 10: Hlasování o zařazení bodu programu: PRO 6, PROTI 2, ZDRŽEL SE 0 – návrh 

na zařazení bodu programu byl přijat. 

J. Pejchar zrekapituloval: MS 60 bodů, ME 50 bodů. Pokud se sníží počet závodů o 20%, mělo by se 

snížit i bodování o 20%. Míra snížení bodování byla prodiskutována v diskuzi, z níž vzešel návrh na 

snížení bodování o 10 bodů. Zástupce MRS A. Pešek upozornil v souvislosti s podáním návrhu 

Milana Hladíka do jednání SO LRU M, na termín podávání návrhů 14 dnů před zasedáním dle SaZŘ 

2023 a označil ho za nelegitimní. I přesto, že členové SO LRU muška připustili tento návrh zařadit 

do jednání, upozornil na unáhlené úpravy v bodovém systému pro MS a ME bez provedení 

předchozí studie a vyhodnocení následků této úpravy. Hlasování: PRO 2, PROTI 5, ZDRŽEL SE 1 – 

návrh na snížení bodování za MS seniorů a ME nebyl přijat. 
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Hlasování o návrhu Vančura, Pejchar PRO 6, PROTI 2, ZDRŽEL SE 0 – návrh na snížení počtu 

bodovaných nejlepších závodů z 10 na 8 (z toho max. 4 jezerní závody) byl přijat. 

2) Návrh I. Vančura a J. Pejchar na zvýšení minimální míry ryb na 18 cm na řece a 20 cm na 

jezeru. Zástupce MRS A. Pešek upozornil v souvislosti s návrhem na celoplošné zvýšení míry na 18 

cm, na historickou a pořadatelskou zkušenost, že některé závody budou mít velké problémy 

s počtem hodnotitelných úlovků a tím klesne jejich popularita pro širší závodní základnu, která 

tvoří „základní páteř“ závodního muškaření, a povede ke snížení zájmu o závodní muškaření.  

Protinávrh A. Peška na zachování stávajících parametrů. Hlasování o protinávrhu: PRO 1, PROTI 7, 

ZDRŽEL SE 0 – protinávrh nebyl přijat.  

Hlasování o návrhu na zvýšení minimální míry ryb na 18 cm na řekách a na 20 cm na jezerech: PRO 

7, PROTI 1, ZDRŽEL SE 0 – návrh byl přijat. 

3) Návrh I. Vančura aj. Pejchar na úpravu bodu 5. 2 SaZ řádu – návrh byl stažen z jednání. 

4) Návrh M. Hladíka na změnu nominací na MiČR řeka.  

Protinávrh A. Peška na zachování současného způsobu nominací. Hlasování o protinávrhu: PRO 6, 

PROTI 1, ZDRŽEL SE 1 – protinávrh byl přijat. 

5) Návrh M. Hladíka, aby případný náhradník na MiČR jezero byl nominován přímo ze žebříčku a 

ne dle příslušnosti k ÚS. 

Protinávrh A. Peška zachovat stávající systém. Hlasování o protinávrhu: PRO 2, PROTI 6, ZDRŽEL SE 

0 – protinávrh nebyl přijat. 

Hlasování o návrhu: PRO 6, PROTI 2, ZDRŽEL SE 0 – návrh byl přijat. 

6) Návrh M. Hladíka na změnu nasazování závodníků na závodech – návrh byl stažen. 

7) Návrh P. Staňka na zvýšení startovného v ligových soutěžích ze 700,-Kč/družstvo na 1 500,-

Kč/družstvo.  

Protinávrh M. Hladíka na navýšení dotace z rozpočtu Rady na 10 000,- Kč a zvýšení startovného na 

1 000,- Kč. Hlasování o protinávrhu: PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 – protinávrh byl přijat. 

8) Návrh P. Staňka na prodloužení lhůty ze 14 dní na 21 dní při říčních výběrových soutěžích a 

závodech, kdy nesmí soutěžící a jejich doprovod provádět jakýkoliv rybolov na závodních 

úsecích. 

A. Pešek podal protinávrh, aby se do bodu 7. 12 SaZ řádu doplnilo pouze slovo „minimálně“ takto: 

Při říčních výběrových soutěžích a závodech nesmějí soutěžící a jejich doprovod provádět jakýkoliv 

rybolov na závodních úsecích v období minimálně 14 dnů před datem prvního závodu. 

Hlasování o protinávrhu: PRO 7, PROTI 1, ZDRŽEL SE 0 – protinávrh byl přijat. 
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4. Potvrzení termínového kalendáře 2024 

Termínový kalendář byl upřesněn, byly doplněny revíry, hlasování o jeho schválení: PRO 8, PROTI 

0, ZDRŽEL SE 0 – termínový kalendář byl schválen a bude předložen ke schválení Radě ČRS. Je 

přílohou tohoto zápisu.  

5. Ligové soutěže 2024, soupisky týmů-schválení 

J. Pejchar prezentoval ligové soupisky na rok 2024, jsou přílohou tohoto zápisu. Do termínu 

uzávěrky nepřišla přihláška družstva MSK Bojkovice MRS. SO LRU muška uděluje tomuto družstvu 

napomenutí. (Pokud by se situace opakovala i příští rok, bude toto družstvo z ligové soutěže 

vyloučeno). 

K datu konání zasedání předseda odboru 2x kontaktoval nezaevidované závodníky, aby se 

evidovali jako sportovci ČRS. V termínu konání zasedání nebyli zaevidování tito závodníci: 

Netolický Petr (reg. Č. 526), Bonešický Miroslav (reg. Č. 1190), Bonešický Miroslav ml. (reg. Č. 

7312), Šindelář Jiří (reg. Č. 2911), Otava Vlastislav (reg. Č. 3824), Peterka Martin (reg. Č. 2181), 

Švagrová Kateřina (reg. č. 3243), Norris Stewart (reg. č. 6178), Hradil Josef (reg. č.) 7265, Kynšt 

Daniel (reg. č. 1224), Hátle Roman (reg. č. 1687), Šustek Jaroslav (reg. č. 183), Melnar Michal (reg. 

č. 4030) – těmto závodníkům uděluje SO LRU muška napomenutí. 

Po diskuzi ohledně evidence závodníků do registru ČRS navrhl SO doplnit SaZ řád, bod 4.1, 1) takto: 

… Dále musí být závodník každoročně evidován v on-line registru sportovců Rady ČRS do konce 

ledna. Hlasování o návrhu: PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 – návrh byl přijat. 

6. Příprava mezinárodních akcí 2024, reprezentace 2024 

I. Vančura informoval o přípravě týmů na účast na MS a ME. M. Musil informoval o přípravách na 

MS juniorů. J. Pejchar s M. Hladíkem informovali o přípravách na MS žen (9 týmů) a masters (16 

týmů) a MS juniorů. 

7. Diskuze, různé, závěr 

M. Musil se spojí s J. Chybovou ohledně podaného návrhu na změnu mezinárodních pravidel, který 

se bude projednávat na kongresu FIPS-Mouche v dubnu. 

J. Šram měl dotaz ohledně MRS povolenek pro reprezentanty. J. Chybová: MRS nároky má, 

s tajemníkem V. Habánem je vše domluvené, reprezentanti se na MRS mají o povolenky přihlásit. 

Dále se ptal, jakou formou je nejlépe čerpat přidělené finance? J. Chybová: nejjednodušší je 

fakturovat přímo na ČRS. 

K. Křivanec: vzhledem k rezignaci P. Vekemanse by bylo vhodné, aby ČR nominovala svého 

kandidáta do obsazení funkcí ve FIPS-Mouche. 
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A. Pešek: měl dotaz na M. Musila, zda by se junioři z MRS mohli zúčastnit nějakého juniorského 

kempu? M. Musil: dosud zatím nikdy nebyl o účast zájem, ale pokud by byl, není problém je pozvat 

a domluvit se. 

J. Pejchar: kandidátem do FIPS-Mouche by měl být M. Hladík. 

M. Hladík: za družstvo JčÚS v I. lize vznáší formální protest proti pořádání ligy v Rajhradu – není to 

důstojné místo pro pořádání I. ligy. 

J. Šram – I. liga a MiČR by se mělo pořádat na důstojném revíru. 

J. Pejchar nabídne pořadateli podzimního kola I. ligy, aby závod místo na Svratce v Rajhradu 

uspořádal na „dolní“ Doubravě MP. 

Z. Glaesner: souhlasí s tím, aby M. Hladík kandidoval do FIPS-Mouche. Dále: S. Piekar byl 

posledním členem SÚS v týmu Vinohrad v II. lize A a Z. Glaesner je nyní nemůže podpořit, neboť 

není možné tým přejmenovat. Hlasování o doplnění názvu týmu: Muškaři Vinohrady SÚS ČRS – 

PRO 8, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 – název týmu bude doplněn. 

 

 

J. Pejchar poděkoval přítomným za účast na zasedání. 

 

 

 

 

Dne 18. 2. 2024 požádal zástupce MRS Antonín Pešek o výjimku: 

Vážení kolegové. 
V souvislosti s přijetím nového ustanovení nejnižší bodovatelné délky úlovků na 180mm vás žádám o 
plošné udělení výjimky pro všechny pohárové závody na vodách (řekách) ve správě uživatele MRS z.s. 
Vzhledem k tomu, že při pořádání závodů na našich revírech používáme mnoha lety ověřené závodní 
úseky, musím bohužel konstatovat, že i přes výborné zarybnění, charakter většiny našich závodních 
úseků v celé své délce, v souvislosti s klimatickými podmínkami, již nenabízí vhodné životní prostředí 
rybám větších velikostí. Součástí závodních úseků jsou i mělčí partie, které nabízejí dostatečné a pro 
závod konkurenceschopné množství ryb velikostí menších a tak tyto úseky můžeme pro závody 
používat. 
V rámci ochrany ryb při požádání muškařských závodů jsem historicky mnohokrát aplikoval způsob 
hodnocení SaZŘ – hodnocení zcela bez měření a tento způsob ochrany považuji za nejefektivnější 
vzhledem k minimální manipulaci s úlovkem. Odpadá tak, mnohdy nešetrné, zacházení s rybou 
v souvislosti s přetahováním o 1 mm. Chci zdůraznit, že ze strany MRS, členů nebo závodníků, nikdy 
žádná oficiální výhrada s používáním tohoto způsobu hodnocení předložena nebyla, a musím s lítostí 
pamětníka konstatovat, že v současnosti nemáme v rámci závodních úseků žádnou řeku, která by 
oplývala „samovýtěrem“. Uměle vysazované ryby jsou v drtivé většině případů nad hranicí 15cm. 
Pohárové závody jsou pořádány především pro širší závodní komunitu, narozdíl od výběrových 
závodů, které lze v rámci potřeby v souvislosti s minimální délkou bodovatelných úlovků, a tím 
ovlivňování strategie lovu, regulovat neomezeně. 
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Předem děkuji za pochopení obsahu mé žádosti a zároveň věřím v její kladné vyřízení, které nám 
umožní zachovat naše závodní úseky a s tím spojené počty účastníků v neměnné podobě. 
  
Antonín Pešek – vedoucí odboru LRU M MRS 
 
 
 
 

Předseda odboru J. Pejchar vyzval členy odboru k hlasování per-rollam. 
PRO - 1, PROTI 7 - žádost o vyjímku nebyla přijata. 
  

 

 

 

Podzimní zasedání odboru bude v sobotu 7. 12. 2024 v 9:30 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Jitka Chybová                                  

Doplnění a kontrolu provedl: Jiří Pejchar 

 

 


